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 نقاط ست من خطة: العام الأمين ودور البرلمانات في الاصطناعي الذكاء

 

 المتحدة المملكة في العموم لمجلس العام الأمين ونائبة المشاركة وفريق للمجلس الإدارية ةالمدير  ديفيز، سارة
 

 المخصصصصا ر لمناقشصصصصة المتحصصصصدة المملكصصصصة برلمصصصصا  داخصصصص  المسصصصصتخدمة الأسصصصصالي  بعصصصص  الورقصصصصة هصصصصذ  تحصصصصدد: ملخصصصص 
 وزعتص  الصذ  الاستبيا  بجان  ةموجود يوه(. AI) الاصطناعي الذكاء تطورات أحدث توفرها التي والفرص
 برلمصصانا   اسصصتخدام كيفيصصة  لدراسصصة كحصصافز  العصصامين للأمنصصاء نقصصاط سصصت مصصن خطصصة اقترحصصت. التنفيذيصصة اللجنصصة
 .الاصطناعي للذكاء

 

 نقاط ست من خطة: 1 الشك 
 هذل ؟"رقميذة" مناقشذة مجذرد هذذ  هل برلمانكم؟ في الاصطناعي الذكاء عن ،من إلى يتحدث من

 هذذذ  في المذذذكورة البرلمذذانيين المذذويفين مذذن المهتمذذة المجموعذذات بذذين يجمذذ  منتذذد  برلمذذانكم لذذد 
 الورقة؟

 

 الذذداخليين المذذويفين يشذذمل هذذل الاصذذطناعي؟ والذذذكاء البيذذانات مجذذال في خبرتذذ  مصذذادر أيذذن
 البيانات؟ وخبراء مكتبات  إشراك يتم كيف  والخارجيين؟

 

 مثذذل التوليذذد  الاصذذطناعي الذذذكاء اسذذتادام بشذذأن للمذذويفين إرشذذادات برلمذذانكم أصذذدر هذذل
ChatGPTواس ؟ نطاق على توزيعها يتم فهل كذل ،  الأمر كان  وإذا ؟ 

 

 التسذالالات مثذل ةالرئيسذ المجذالات في بالمجلذس المتعلقة المحتملة والمااطر الفرص بتقييم تقوم هل
 والتشريعات؟ والنسخ والفهرسة

 

 جذدول لديذ  الأقذل علذى أو ،ChatGPT لذذ التطبيقذات برمجذة واجهذات بإتاحذة برلمانذ  قام هل
 القرار؟ هذا مثل اتخاذ لعملية زمني

 

 التطذذورات هذذذ  في للنظذذر تحتاجهذذا الذذي الخذذبرة تتذذوفر  ذذا التذذدقي  تذذ  فيوييف أن واثذذ  أنذذت هذذل
 الأماميذة المكاتذ  عمليذات علذى المترتبذة الآثار بتقيذيم يقومذون الذذين أولئذ  إلى وتنضذم بفعالية،

 برلمان ؟ عبر الخلفيةو 
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 المقدمة

 

 مصصن لعقصود إمكاناتص ، حصو  الصتي رصصر  والمناقشصات ،"الاصصطناعي الصصذكاء" أشصكا  تطصور اسصتمر لقصد .1
 جصاء هنصا ومصن) الماضصي القصر  خمسصينيات في تصورين  آلا  الرياضصيات لعصام الرائد بالعم  بدءا   الزمن،

 الصذكاء أشكا  ببع  دراية على ا  جميع نحن(. الاصطناعي الذكاء لأنظمة" تورين  اختبار" مصطلح
 أو مشصصاهدت  في نرغصص  قصصد مصصا بالفعصص  الخوارزميصصات لنصصا تُظهصصر حيصص  ،ا  جيصصد المسصصتخدمة الاصصصطناعي

 مصصصص  العمصصصص  علصصصصى معتصصصصادو  فإننصصصصا الذكيصصصصة، هواتفنصصصصا نسصصصصتخدم وعنصصصصدما ذلصصصص ، بعصصصصد قراءتصصصص  أو شصصصصرا  
 الصصتيالمفيصصدة  الأشصصياء بعصص  المخطصص  هصصذا يشصصر . التنبصص   الصصن  خصصلا  مصصن لنصصا المقدمصصة الاقتراحصصات

 ".الاصطناعي الذكاء"موضوع  نناقش عندما عنها نتحدث
  

 (فقط بالإنجليزية) الضي  الاصطناعي الذكاء على أمثلة: 2 الشكل
 

 
 

 مثصصصص  التوليديصصصة، الاصصصصطناعي الصصصذكاء أدوات في السصصصريعة التطصصصورات علصصصى الأخصصص ة المناقشصصصات ركصصصزت .2
ChatGPT .إ صصصلا  تم ChatGPT منظمصصصة قبصصص  مصصصن OpenAI 2022 نوفمبرتشصصصرين الثصصصاني  في، 

أ لقصت . اللغصة لصتعل  كب   نموذج على مبني الاصطناعي بالذكاء يعم  دردشة روبوت عن عبارة وهو
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 في دمجصص  ويمكصصن فصصائق بأداء يتمتصص  الصصذ  GPT-4تطبيصصق  2023 آذار مصصار  في OpenAIمنظمصصة 
 الصصصصذكاء مكانصصصصة رفصصصص ممصصصصا . مايكروسصصصصوفت مصصصصن Bing بحصصصص  أداة ذلصصصص  في بمصصصصا الأدوات، مصصصصن مجموعصصصصة

 اسصصصتخدام يصصت ، كمصصا هصصذ  المعالجصصة أنظمصصةتزايصصدت فيصص  إمكصصصانات  وقصصت في عصصام بشصصك  الاصصصطناعي
 الامتحصانات تصصحيح - صر  بعصدة حياتنصا تمصس الصتي للأنظمصة الحقيقصي العام في" الضخمة البيانات"

 .وغ ها الروتينية الفح  عمليات من الطبية والمعالجة ،الجائحة أثناء
  

 – LegisTech منتصصد  آخرهصصا) البرلمانيصصة الناحيصصة مصصن الموضصصوع هصصذا تغطصصي مصص تمرات عصصدة عقصصدت .3
 تستكشص  الأوروبي البرلمصا  في وحصدة ووهص ،(البرلمصانات في الاصطناعي الذكاء ظهور: الرابعة بدورت 
 الأمريكصصصصصي ر غالكصصصصصون في المكثصصصصص  التشصصصصصريعي والعمصصصصص  الم سسصصصصصة لعمصصصصص  الاصصصصصصطناعي الصصصصصذكاء فصصصصصرص

(https://crsreports.congress.gov/product/pdf/R/R47644.) 
 

 البحثيصة الورقصة تلص  المثصا  سصبي  علصى الآخصرين، ورصار  راربهصا تسصرد أبحاث   متعددة برلمانات رتجأ .4
 البرلمانيصصصة القضصصصايا: الحكومصصصة قبصصص  مصصصن الاصصصصطناعي الصصصذكاء اسصصصتخدام ويلصصصز، سصصصاوث نيصصصو برلمصصصا  مصصصن

 .والقانونية
 

 المشصصصترم لجمعيصصصة الأمنصصصاء العصصصامين للبرلمصصصانات الو نيصصصة والاتحصصصاد البرلمصصصاني الصصصدوي الأخصصص  دلي الصصص يتطصصصر  .5
 ا  اراهصصصصص باعتبصصصصصار : السصصصصصياقات مصصصصصن عصصصصصدد في الاصصصصصصطناعي الصصصصصذكاء إلى البرلمصصصصصانات في الرقمصصصصصي للتحصصصصصو 
 والعربيصصة والإنجليزيصصة الفرنسصصية: لغصصات بأربصص  متصصا  التقريصصر. التلقصصائي للنسصص  محصصتملا   ا  ومصصصدر  ا  تكنولوجيصص
 للاتحصصاد مقبلصصة ةمحصصدد فعاليصصة ا  أيضصص هنصصام. الصصدوي البرلمصصاني للاتحصصاد الإلكصصتروني الموقصص  علصصى والإسصصبانية

 الصصذكاء: البرلمصصانات تحويصص : للتسصصجي  ا  حاليصص مفتصصو  وهصصو التشصصريعية، التطصصورات حصصو  الصصدوي البرلمصصاني
 (ipu.org) الدوي البرلماني الاتحاد|القوانين سن أعما  في الاصطناعي

 

 الاصطناعي؟ للذكاء استادامنا كيفية  على ذل  يؤثر وكيف البرلمانات تفعل ماذا
  

 مسصتقر إ صار وهصو القواعصد، علصى قصائ  إ صار ضمن السياسية القرارات لاتخاذ آليات البرلمانات تنشئ .6
 مصن والبيصانات النصصوص مصن كبص ة  كميات  ما تنت  عادةو . والتكي  للتطور كافية  بدرجة مر  ولكن 
 ونصصصصوص الحكومصصصة سياسصصصة في والتصصصدقيق الوثئصصصق، واسصصصتلام التشصصصريعات، سصصصن مثصصص  عمليصصصات خصصصلا 

 .هذا من الكث  وب  نشر يت . اللجا  وجلسات المناقشات
 

https://crsreports.congress.gov/product/pdf/R/R47644
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 سصصيا  في ذلصص  يكصو  مصصا ا  وغالبص إدار ، منظصصور مصن وظائفهصصا تنظصي  ا  أيضصص البرلمصانات تشصصغي  تضصمني .7
 العمصص  إلى تميصص  إنهصصا القصصو  ويمكصصن الوظصصائ  متعصصددة منظمصصات إنهصصا. العصصام للقطصصاع ا  نسصصبي ضصصيق مصصاي

 ا  خطصر  يخلصق مما. الجديدة التطورات م  التكي  في بطيئة هياكلها تكو  أ  يمكنكما   بشك  منعز 
 الصصصدور يتمثصصص (. الاصصصصطناعي الصصصذكاء مثصصص ) جديصصصد لحصصص  الإدارة اسصصصتجابة عشصصصوائية وتفصصصرد في يتمثصصص 
 الأشصصخاص لجعصص  التاليصصة الخطصصوات وقيصصادة الجديصصدة الحلصصو  هصصذ  مثصص  تحديصصد في العصصام للأمصصين الصصرئيس

 .البرلما  في بشك  مشترم بغ  النظر عن مكا  عمله  يعملو  المناسبين
 

 بإعصصداد وقمصصت أشصصهر، 6 حصصواي منصصذ المتحصصدة بالمملكصصة العمصصوم مجلصصس في التهديصصد هصصذا لقصصد حصصددت .8
 في الأعمصصا  جصصدو  بنصصود خصصلا  مصصن ذلصص  علصصى بنصصاء   التخصصصصات، متعصصددة المناقشصصات مصصن سلسصصلة
 ".2030 لعصصصصامل توجهاتنصصصصا" عملنصصصصا مصصصصن كجصصصصزء  القصصصصادة لكبصصصصار التقديميصصصصة والعصصصصرو  التنفيصصصصذ  مجلسصصصصنا
 .المناقشات تل  من المستفادة والدرو  النتائ  بع  الورقة هذ  وتعر 

  

 ؟"رقميذة" مناقشذة مجذرد هذ  هل الاصطناعي؟ الذكاء عن ،من إلى يتحدث من: الخطةمن  الأولى النقطة
 الورقة؟ هذ  في المذكورة المجموعات بين يجم  منتد  برلمانكم لد  هل

 يشذذذمل هذذذل الاصذذذطناعي؟ والذذذذكاء البيذذذانات مجذذذال في خبرتذذذ  مصذذذادر أيذذذن: الخطذذذة مذذذن  الثانيذذذة النقطذذذة
 البيانات؟ وخبراء مكتبات  إشراك يتم كيف  والخارجيين؟ الداخليين المويفين

 

 البرلمانيصصة المناقشصصات أثنصصاء الطاولصصة حصصو  التاليصصة الوظصصائ  تمثيصص  يجصص  أنصص  رربتنصصا، خصصلا  مصصنتبصصين لنصصا  .9
 :للذكاء الاصطناعي لمنظمةا

 

 علصى القائمصة والعمليصات والتشصريعات الفهرسصة مص  يتعصاملو  الصذين أولئص  خاصة) الإجرائيو  الكتبة 
 (الأسئلة جدولة مث  اللغة

 هانسارد 
 (رقمية أو مكتبة إلى مستندة تكو  قد) البيانات مفهرسات 
 والمعلومات السيبراني والأمن المطورين ه في نبم  و الرقمي الزملاء 
 المعلومات إدارة خبراء 
 المكتبة زملاء 
  اللجنة التدقيقزملاء  
 الحكومية القوانين صياغة على القائمو  يكو  أ  المحتم  من 
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 رقميصصصين قصصصادة يكصصو  أ  المحتمصصص  مصصصن أو الخصصبرات، لتبصصصاد  آخصصصر برلمصصا  مصصصن شصصصخ  هنصصام يكصصصو  ربمصصا 
 (NEDs) كليا    خارجيين تنفيذيين غ  مدراء أو شريكة منظمات أو حكوميين،

 
 متشذككون هنصام يكو  أ  ينبغي أن  المناقشات، في المشارم كا   أيا   أخر ، أساسية مبادئ ثلاثة .10

 المذذذذدير مسذذذذتو  علذذذذى وعذذذذي هنصصصصام يكصصصصو  أ  ينبغصصصصي وأنصصصص  ،الطاولذذذذة حذذذذول متحمسذذذذون وكذذذذذل 
 الصصذين ين  الخبصص غصص  الأشصصخاص تصصدري  هصصافي بمصصا) الرئيسذذة المسذذائل حذذول التنفيذذذ  المجلس/العذذام

 الذذذكاء لمناقشذذات السياسذذي بالسذذياق وعصصي هنصصام يكصصو  أ  ينبغصصي وأنصص  ،(عليصصا مناصصص  يشصصغلو 
 .الأعضاء خدمات على المحتملة والآثار الاصطناعي

 

. البرلمصصانات فعاليصة تحسصينمصن أجص   الاصصطناعي الصذكاء مصن معينصة لأشصكا  محتملصة تطبيقصات هنصام .11
 المشصصاركة وتطصصوير التوظيصص ، علصصى والتصصيث  العمصص   لبصصات إنشصصاء مصصن ا  بصصدء شصصيء كصص   ذلصص  ويشصصم 
 الصذكاء أ  التنويص  المهص  مصن نفس ، الوقت وفي. المكات  العملاء وإدارة الموا نين م  والتفاع  العامة

 مصصصصوظفين توظيصصصص  في البرلمصصصصانات مصصصن العديصصصصد في الموجصصصصودة التحصصصديات تفصصصصاق  إلى يصصصص د  الاصصصصطناعي
 الفصرص هصذ  تشصك  أ  يمكصن. العصام القطصاع في الأجصور علصى المفروضصة للقيصود ا  نظصر  ،ين  خبص رقميين

 .هنا التي لن يت  تفصيلهاو  ذا ا دبح البحثية للورقة ا  أساس والمخا ر
 

 الاصذطناعي الذذكاء اسذتادام بشذأن للمذويفين إرشذادات برلمذانكم أصذدر هذل: الخطذة مذن الثالثذة النقطة
 واس ؟ نطاق على توزيعها يتم فهل كذل ،  الأمر كان  وإذا ؟Chat GPT مثل التوليد 

 

 الصذين للمصوظفين جديصدة إرشصادات تقصدم هصو مناقشصاتنا لسلسلة المبكرة الملموسة النتائ  أحد كا  .12
 الاصصصطناعي للصصذكاء ا  جديصصد ا  مركصصز  ذلصص  وشمص . البرلمصصا  في التوليصصد  الاصصصطناعي الصصذكاء يسصتخدمو 

 علصصصصى التوليصصصصد  الاصصصصصطناعي الصصصصذكاء لاسصصصصتخدام مخصصصصصصة وإرشصصصصادات Sharepoint علصصصصى التوليصصصصد 
 الصصصصصصذكاء تقنيصصصصصصاتل فصصصصصصإ  جيصصصصصصد، بشصصصصصصك  اسصصصصصصتخدامها تم إذا" أنصصصصصص  المركصصصصصصز وي كصصصصصصد. البرلمانيصصصصصصة الأجهصصصصصصزة

 سصصبي  علصصى للبرلمصصا ، فوائصصد تحقيصصق علصصى القصصدرة( التوليصصد  الاصصصطناعي الصصذكاء هصصافي بمصصا) الاصصصطناعي
 نصصدرم أ  المهصص  مصصن بصصرغ  هصصذاو . جديصصدة وقصصدرات ر   لتمكصصين والإنتاجيصصة الكفصصاءة تحسصصين المثصصا ،
 والتحيصز بالخصوصصية ومنهصا مصا يتعلصق التقنيصات هصذ  باسصتخدام مرتبطصة كب ة  اتيدد و  مخا ر وجود
 ".والمساءلة والأمن

  



7/ 11  

 للاتحاد البرلماني العربي العامةّترجمة الأمانة 
 

 :فعل  ينبغي لا وما فعل  ينبغي ما في التفصيلية الإرشادات تتلخ  .13
 ينبغي فعل لا ما  ما ينبغي فعل 

اسصصصصصصتخدام  بشصصصصصصي  الحاليصصصصصصة التوجيهصصصصصصات مصصصصصص  التوافصصصصصصق
 ةالأجهصصصصصز  علصصصصصى الجديصصصصصدة الصصصصصبرام  وتثبيصصصصصت البيصصصصصانات
 البيانات حماية قوانين تذكر. البرلمانية

  تطالصص الصصتي الاصصصطناعي الصصذكاء أدوات تسصصتخدم لا
 المحتصصصصصصو  علصصصصصى الفكريصصصصصصة الملكيصصصصصة بحقصصصصصصو  ذلصصصصص  بعصصصصصد

دخ  البرلماني
ُ
 الم

 لصصصذكاءا باسصصصتخدام توليصصصد النتصصصائ  يصصصت  عنصصصدما الإقصصصرار
 .الاصطناعي

 مقيصصدة شخصصصية بيصصانات أو معلومصصات أيصصة تصصدخ  لا
 .برلمانية فو  أو

  التوليصصصصد الاصصصصطناعي الصصصذكاء يجيصصصد الصصصذ  مصصصا افهصصص 
 رممحصصص لصصصيس المثصصصا ، سصصصبي  علصصصى) يجيصصصد  لا ومصصصا فعلصصص 
 (بح 

 علصصصصصصى التوليصصصصصصد  الاصصصصصصصطناعي الصصصصصصذكاء تسصصصصصصتخدم لا
 منظصصصا وتوجيهصصات نصصصيحة مراعصصصاة دو  برلمصصاني جهصصاز
 .(الاصطناعي الذكاء مركز انظر) العام التوزي 

 لصصصصىع الحصصصصصو  البرلمانيصصصصة الرقميصصصصة الخدمصصصصة مصصصصن ا لصصصص 
 .متيكدا   تكن م إذا الإرشادات من مزيد

 (الرقميين الأعما  شركاء م  ابدأ)

 تحقصق .المناسبة الدقة تطبيق دو  بالمخرجات تثق لا
 كثصصرأ متيكصصدا   تكصصو  أ  تريصصد كنصصت  إذا المكتبصصات مصص 
 .بحث  من

 ةالدردشصصصصص ومنتصصصصصد  الفعاليصصصصصات في المشصصصصصاركة في فكصصصصصر
 .الممارسات أفض  لمشاركة

 هصصرتظ أنهصصا علصصى إليهصصا ينُظصصر قصصد معلومصصات تصصدخ  لا
 .البرلما " نية" أو" موافقة"

 الاصصصصصصصصصطناعي الصصصصصصصصذكاء وافهصصصصصصصص  وجصصصصصصصصر  استكشصصصصصصصص 
 مصصصصصصصصن وغصصصصصصصص   التوجيصصصصصصصص  هصصصصصصصذا مراعصصصصصصصصاة مصصصصصصصص  التوليصصصصصصصد 
 .الإرشادات

 لبرلمصصا با الخصصاص الإلكصتروني البريصصد عنصصوا  تسصتخدم لا
 الاصصصصصصصصطناعي الصصصصصصذكاء خصصصصصصدمات في التسصصصصصصجي  عنصصصصصصد

 التوليدية
 اعيالاصصصطن للصصذكاء محصصتملا   اسصصتخداما   اكتشصصفت إذا

 PDS زمصصصصصلاء إخبصصصصصار ف جصصصصصى عملصصصصص ، في التوليصصصصصد 

 منفصصصصصذ هصصصصص  العمصصصصص  شصصصصصركاء يكصصصصصو  أ  يجصصصصص . بصصصصصذل 
 .الأو  الاتصا 

 

 
 الرئيسذة المجذالات في بالمجلذس المتعلقذة المحتملة والمااطر الفرص بتقييم تقوم هل: الخطة من الرابعة النقطة

 والتشريعات؟ والنسخ والفهرسة التسالالات مثل
 



8/ 11  

 للاتحاد البرلماني العربي العامةّترجمة الأمانة 
 

 ومعالجصصصة معلوما صصصا لإدارة محتملصصصة فصصصرص هنصصصام بالنصصصصوص، المثقلصصصة التشصصصريعية الهيئصصصات لطبيعصصصة ا  نظصصصر  .14
 المسصاعدة الاصصطناعي لصذكاءل يمكصن إذا مصا الأمثلصة تشم . الاصطناعي الذكاء باستخدام المعلومات

 النسصصص  عمليصصصة مصصصن جصصصزء تشصصصكي  أو الإجرائيصصصة، السصصصوابق فهرسصصصة أو للأسصصصئلة، المقترحصصصة الصصصصياغة في
 هصصصصذ  تصصصصزا  لا. التشصصصصريعية العمليصصصصة مصصصصن جصصصصزء تشصصصصكي  أو القصصصصوانين مشصصصصاري  علصصصصى تعصصصصديلات واقصصصصترا 

 هانسصصارد أدرج فقصد -النسص  بخصصلا  المتحصدة بالمملكصة العمصوم مجلصصس في مبكصرة مرحلصة في المناقشصات
 .سنوات خمس من لأكثر ب  الخاصة التقارير إعداد عملية في اللغة تعل  عناصر

 

 للغايصصصة مشصصصغولين ويكونصصصو  الرقميصصصة، الخصصصبرة إلى الإجرائيصصصو  الخصصصبراء يفتقصصصر عنصصصدما خصصصاص تحصصصد   ينشصصصي .15
 والتهديصصدات الفوائصصد واستكشصصا  التراجصص  الصصصع  مصصن يصصصبح بحيصص  ،كالمعتصصاد  الإجرائيصصة بالأعمصصا 

 للبرلمصصانات ينبغصصي هصص . ا و مصصالأ وقيمصصة توقيصصت حصصو  تسصصا لات ا  أيضصص هنصصام. العمليصصات لتغيصص  المحتملصصة
 الأخصصصر  القطاعصصصات وتتبصصص  للمخصصصا ر، رنبصصصا   أكثصصصر أسصصصلوبا   تتبصصصى أم" الأوائصصص  المتبنصصصين" مصصصن تكصصصو  أ 

 ببيصصص  القطصصصاع هصصصذا في التجصصصاريين المشصصصغلين مصصصن العديصصصد قيصصصام خطصصصر ا  أيضصصص وهنصصصام راربهصصصا  مصصصن وتصصصتعل 
 مقصصصدمي علصصصى معتمصصصدة الإدارات تصصصصبح حيصصص  كاملصصصة،  غصصص  معلومصصصات علصصصى بنصصصاء   للبرلمصصصانات الحلصصصو 

 .مفرط بشك  الخارجيين الخدمات
 

 زمصصلاء أعصر  لقصد. أخصصر  بطصر  والصصذكاء الاصصطناعي بالبرلمصانات المتعلقصة السصصمعة مشصكلات تص ثر .16
 ذلص  بحصدوث علص  علصى لسصنا أننصا مصن الصرغ  علصى العميقصة، الإذاعيصة التغطيصة بشصي  قلقهص  عن الب 
 .المتحدة المملكة في مباشر برلماني سيا  في الآ  حتى

 

 الفهرسة
 الممارسصين عصاتق علصى من  جزء في يق  ولكن كث ة،  بأشياء الدوريات فهر  يقوم الفهر   هو ما .17

 لم شصصر يمكصصن هصص . قبصص  مصصن حصصدث قصصد مماثصص  شصصيء هنصصام كصصا   إذا مصصا ومعرفصصة القواعصصد وضصص  المهصصرة
 بشصي  الصبرنام  واقتراحصات الوقصت وتخصي  النوا  مجلس اقتراحات بين التمييز الاصطناعي الذكاء

  متشابهة تهار ي في الاستمرار م  القوانين مشاري 
 

 التشريعية الصياغة
  

 كبصصص ة،  لغويصصصة نمصصصاذج اسصصصتخدام حصصصو  التشصصصريعية الصصصصياغة مجصصصا  في جاريصصصة متخصصصصصة مناقشصصصة هنصصصام .18
 .التشريعية الصياغة مكات  أو البرلمانات داخ  سواء
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 أو المتخصصصة الأنظمصة اسصتخدام يتضصمن والصذ  ،(ADM) الآي القصرار صصن  بفحص  هصذا يتعلصق .19
 القواعصصصد مصصصن مجموعصصصة إلى القصصصرار الآي القصصصرار صصصصن  يقسصصص  نظصصصام. الاثنصصصين مصصصن مصصصزي  أو الآي الصصصتعل 

صصيُ  بحيصص  ،"ذلصص  حصصدث إذا" والمعصصاي   البصصدائ بصصين  مصصنتتصصولى الاختيصصار  خوارزميصصة أنصص  علصصى القصصرار  فه 
مصصا  يصصتراو  نطصصا  في النظصصام وضصص  علصصى الآي القصصرار صصصن  في البشصصرية المشصصاركة تعتمصصد. ا  مسصصبق المحصصددة

 .الكاملة الأتمتةو  الجزئية الأتمتة بين
  

 مصصن معصصين جصصزء تطصصوير بكيفيصصة الاصصصطناعي والصصذكاء التشصصريعية الصصصياغة بشصصي  الأسصصئلة بعصص  تتعلصصق .20
 أخصصصر  أجصصصزاء وتتعلصصصق الصصصصياغة، عمليصصصة في ذلصصص  دمصصص  يمكصصصن وكيصصص الآي  القصصصرار صصصصن  إلى التشصصصري 
 .ذل  بفح  البرلما  قيام بكيفية

  

 النظصصام عصصن الصصصادر القصصرار كصصا   إذا مصصا حصصو  أخصصر  وأمصصاكن أسصصتراليا في قانونيصصة قضصصايا هنصصام كانصصت .21
 ا  أيضص هنصام. الضصرائ  مفصو  ضصد بينتاريش قضية مث  الإدار ، القانو  لأغرا " ا  قرار " يعد الآي
 إجصرا   تم تصداو  خطي سيا  في التعاقد  الخطي مبدأ في نظرت والتي( Quoine) سنغافورة في حالة
 القصصصرار صصصصن  منصصصصة بإمكصصصا  كصصصا   إذا مصصصا ا  وتحديصصصد المشصصصفرة، للعمصصصلات الآي القصصصرار صصصصن  منصصصصة علصصصى
 المعرفصة تنُسص  أ  يمكصن كيص   كصذل   الأمصر كصا   وإذا ،قصانونا   ملصزم تأثص  لهصا معاملصة في الدخو  الآي
 .بالفع  الخطي  ريق عن إدخال  تم قد الاتفا  هذا كا   إذا مما للتيكد الآي القرار صن  منصة إلى

 

 للبيصانات الصدوي البرلمصاني الاتحصاد مركصز نظ يص القضصايا، بهذ  الاهتمام من العاي المستو  يعكس ومما .22
 في للابتكصصصار الصصصدوي البرلمصصصاني الاتحصصصاد مركصصصز إ صصصار في المعلومصصصات، تكنولوجيصصصا حوكمصصصة ومركصصصز المفتوحصصصة
تشصصصرين  30 الاثنصصصين يصصصوم القصصصوانين وضصصص  في الاصصصصطناعي الصصصذكاء حصصصو  الإنترنصصصت عصصصبر نصصصدوة البرلمصصصا ،
 .للتسجي  مفتوحة وهي أكتوبر،الأو  

-artificial-parliaments-nghttps://www.ipu.org/event/transformi
work-lawmaking-in-intelligence 

 

 علذذى أو ،ChatGPT لذذذ التطبيقذذات برمجذذة واجهذذات بإتاحذذة برلمانذذ  قذذام هذذل: الخطذذة في الخامسذذة النقطذذة
 القرار؟ هذا مثل اتخاذ لعملية زمني جدول لدي  الأقل

 

 حاجصصة علصصى الضصصوء يسصصل  العمصص  هصصذا فصصإ  البيصصانات، مجموعصصات علصصى تعمصص  النمصصاذج هصصذ  أ  وبمصصا .23
 إلى ا  واسصصصصصتناد. المناسصصصصص  بالشصصصصصك  بهصصصصصا الخاصصصصصصة البيصصصصصانات مجموعصصصصصات إتاحصصصصصة ضصصصصصما  إلى البرلمصصصصصانات
 البريطصاني لبرلمصا لإلكصتروني لا وقص الم فإ  معلومات ، على ChatGPT حصو  مصدر حو  المعلومات

https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work
https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work
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 منخفضصصصصة فكانصصصصت الأخصصصصر أمصصصصا المواقصصصص   - www.api.parliament.ukهصصصصو  ا  تصصصصصنيف الأعلصصصصى
 وهصصو جيصصد، بشصصك  ومصصرتب  مصصنظ  ولكنصص  SIsو معاهصصدات علصصى فقصص  هصصذا يحتصصو . التصصصني  كثصص ا  

 .GPT لص صديق
 

 علصصصصصصى المفتوحصصصصصصة البيصصصصصانات منصصصصصصصة علصصصصصصى البرلمصصصصصا  داخصصصصصص  الحصصصصصصاي العمصصصصص  يسصصصصصصه  أ  المفصصصصصصتر  مصصصصصن .24
ChatGPT   التطبيقصات برمجصة واجهصات على الأمر يقتصر ولن. نموذجه  في معلوماتنا إدخا  وغ 

 الأدوات هصذ  علصى الأمصر ستسصه  الصتي البيصانات لنشصر المنظمصة المرتبطصة الطريقصة ا  أيضصوإنما  فحس ،
 .جوج  على ا  وأيض

 

 كيفيصصصصة  علصصصى ذلصصص  يصصص ثر أ  ينبغصصصي وكيصصص  بيانا صصصا ChatGTP يسصصصتهل  أ  البرلمصصصانات تريصصصد هصصص  .25
 يصت  الصتي المعلومصات أ  يعصني معينصة تطبيقات برمجة واجهة على التركيز ه  وإنتاجها  البيانات إخراج

 بعصصص  المثصصصا  سصصصبي  علصصصى الآخصصصرين، المسصصصتخدمين بعصصص  قبصصص  مصصصن إليهصصصا الوصصصصو  يمكصصصن لا إنتاجهصصصا
 الأكاديميين 

 

 للنظذر تحتاجهذا الذي الخذبرة تتذوفر  ذا التذدقي  وييفتذ  في أن واثذ  أنذت هل: الخطة من السادسة النقطة
 المكاتذ  عمليذات علذى المترتبذة الآثار بتقيذيم يقومون الذين أولئ  إلى وتنضم بفعالية، التطورات هذ  في

 برلمان ؟ عبر والخلفية الأمامية
 

 ا  خصيصصص إحصصداها إنشصصاء تم. الاصصصطناعي الصصذكاء مجصصا  في لجنتصصا  حاليصصا   اللصصوردات مجلصصس في تعمصص  .26
 السصصصابق العصصصام الأمصصصين أعضصصصائها بصصصين ومصصصن) الأسصصصلحة أنظمصصصة في الاصصصصطناعي الصصصذكاء لتقصصصصي وضصصص 

 الأخصصر ، اللجنصصة أمصصا(. روجصصرز روبصصرت السصص  ليزفا  اللصصورد -ا  نظصص   الآ  أصصصبح والصصذ  العمصصوم لمجلصصس
 وقصصصد. الكبصصص ة اللغصصصات نمصصصاذج بشصصصي  ا  تحقيقصصص رصصصر  فهصصصي الرقمصصصي، والاختيصصصار الاتصصصصالات لجنصصصة وهصصصي

 لجنصصة قصصدمت ،2018 عصصامال في: الماضصصي في مماثلصصة تحقيقصصات اللصصوردات بمجلصصس أخصصر  لجصصا  أجصصرت
 الصذكاء اسصتخدام علصى" وقصادرة وراغبصة مسصتعدة" المتحصدة المملكصة كانصت  إذا عمصا ا  تقرير  خاصة تحقيق

 الصصذكاء اسصصتخدام عصصن ا  تقريصصر  الداخليصصة والشصص و  العصصد  لجنصصة قصصدمت 2021 عصصامال وفي الاصصصطناعي،
 .العدالة نظام وفي الشر ة قب  من الاصطناعي
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 الصصصادر بتقريرهصصا عصصام، بشصصك  العمصصوم الصصريادة مجلصصس في والتكنولوجيصصا والابتكصصار العلصصوم لجنصصة تولصصت .27
 وصصصصصصصصفت  مصصصصصصا يحصصصصصصصدد م قصصصصصصت تقريصصصصصصر: الاصصصصصصصصطناعي الصصصصصصذكاء حوكمصصصصصصصة بعنصصصصصصوا  2023 يوليصصصصصصو تموز في

 .الاصطناعي الذكاء حوكمة تواج  التي عشر الاثني بالتهديدات

https://publications.parliament.uk/pa/cm5803/cmselect/cmsctech/1769/
summary.html 

 
 

 الكثصصص  وجصصصود رغ بصصص المختصصصارة، اللجنصصصة في وخصصصبراء زمصصصلاء تشصصصم  نجريهصصصا الصصصتي الشصصصاملة المناقشصصصات إ  .28
 .المجا  هذا في العم  لتوحيد ب  القيام يمكننا الذ 

 

 اتمةالخ
 

 عقصصصد في رقمصصصي، غصصص  ا  ومتخصصصصص العصصصام للأمصصصين ا  نائبصصص بوصصصصفي رصصصربتي، علصصصى الورقصصصة هصصصذ  اعتمصصصدت .29
.  الاصصصصطناعي بالصصصذكاء المرتبطصصصة والمخصصصا ر والفصصصرص التحصصصديات عصصصن للحصصصدي  البرلمصصصا  عصصصبر مناقشصصصات

 بتحليصص  سصصيقوم لنصصد ، جامعصصة ب كبيصص ، في التنظيمصصي الصصنفس علصص  في للماجسصصت  دراسصصتي مصصن كجصصزء
 سصصصيرح كمصصصا   الاصصصصطناعي، الصصصذكاء مثصصص  الجديصصدة الآليصصصات رصصصا  البرلمانيصصصة الإدارات بصصصين الفعصص  ردود

 .الست النقاط خطةعلى و  الورقة هذ  على بالتعقيبات
 

https://publications.parliament.uk/pa/cm5803/cmselect/cmsctech/1769/summary.html
https://publications.parliament.uk/pa/cm5803/cmselect/cmsctech/1769/summary.html
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Abstract: This paper sets out some of the approaches being used within the UK 
Parliament to discuss the risks and opportunities presented by latest developments in 
Artificial Intelligence (AI).  It sits alongside the questionnaire circulated by the 
Executive Committee. I propose a six-point plan for Secretaries-General as a prompt 
for examining how their Parliaments are using AI. 

 
Figure 1: six-point plan 

 
Who is talking to who about AI in your Parliament? Is this only a 
“digital” discussion? Is there a forum in your Parliament bringing 
together the interested groups of parliamentary staff listed in this 
paper? 

 
Where are your sources of expertise on data and AI? Does it span 
internal and external staff?  How are your Libraries and data experts 
involved?   

 
Has your Parliament produced staff guidance on use of Generative AI 
such as ChatGPT?  If so, is it widely shared? 
 
Are you assessing potential Chamber-related opportunities and risks in 
key areas such as questions, indexing, transcribing and legislation? 

 
Has your Parliament made APIs available to ChatGPT, or at least have a 
timetable for the process of making such a decision? 

 
Are you confident that your scrutiny function has the expertise it needs 
to consider these developments effectively, and is joined up to those 
who are assessing the implications for front-of-house and back-office 
operations across your Parliament? 

 
Introduction 
  

1. The development of forms of "artificial intelligence", and discussions about their 
potential, have been going on for decades, beginning with the groundbreaking 
work of mathematician Alan Turing in the 1950s (hence the term 'Turing test' 
for AI systems).  We are all familiar with some of the well-used forms of AI - 
algorithms already show us what we might want to watch, buy or read next, and 
when we use our smartphones we are used to working with suggestions given 
to us through predictive text.  This chart helpfully breaks down some of the 
things we are talking about when we discuss "AI". 

  
  



Figure 2: Examples of narrow AI (English only) 
 

 
  

2. Recent discussions have focussed on rapid developments in generative AI 
tools, such as ChatGPT.  ChatGPT was launched by the OpenAI organisation 
in November 2022, and is an artificial intelligence chatbot built on top of a large 
language learning model.  In March 2023 OpenAI launched GPT-4, which had 
superior performance and can be embedded into a range of tools, including 
Microsoft's Bing search tool.  This has raised the profile of AI more generally, 
at a time when these processing systems are becoming increasingly powerful 
and "big data" is used in the real world for systems that touch our lives in many 
ways - exam marking during the pandemic, medical processing of routine scans 
and so on. 

  
3. There have been several conferences covering this from the parliamentary 

angle (most recently the LegisTech Forum – 4th edition: the emergence of AI in 
Parliaments), a unit in the European Parliament exploring the opportunities of 
AI for the institution’s work and intense legislative work in the US Congress 
(https://crsreports.congress.gov/product/pdf/R/R47644).  
 

4. Various Parliaments have produced research listing their experiences and 
those of others, for example this research paper from Parliament of New South 
Wales, The use of artificial intelligence by government: parliamentary and legal issues. 

 

5. The recent ASGP-IPU Guide to digital transformation in Parliaments touches 
on AI in a number of contexts: as a technology trend and a potential source of 
automatic transcription.  The report is available in four languages: French, 
English, Arabic and Spanish on the IPU website. There is also an upcoming 
specific IPU event on legislative developments, which is currently open for 
registration:  Transforming Parliaments: Artificial Intelligence in the lawmaking work | Inter-
Parliamentary Union (ipu.org) 
 

https://crsreports.congress.gov/product/pdf/R/R47644
https://www.parliament.nsw.gov.au/researchpapers/Documents/The%20use%20of%20AI%20by%20government%20-%20parliamentary%20and%20legal%20issues.pdf
https://www.ipu.org/file/17431/download
https://www.ipu.org/file/17430/download
https://www.ipu.org/file/17432/download
https://www.ipu.org/file/17433/download
https://www.ipu.org/resources/publications/reference/2023-09/guide-digital-transformation-in-parliaments
https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work
https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work


What do Parliaments do and how does that affect how we use AI? 
  

6. Parliaments create mechanisms to take political decisions within a rules-based 
framework which is stable, but flexible enough to evolve and to adapt.  They 
are typically generators of large volumes of text and data through processes 
such as passing legislation, receiving documents, scrutiny of government policy 
and transcripts of debates and committee sittings. Much of this is published and 
broadcast. 
 

7. Running Parliaments also involves organising their functions from an 
administrative perspective, often in a relatively tight public sector fiscal context.  
They are multi-functional organisations which arguably have a tendency to work 
in silos and their structures can be slow to adapt to new developments.  This 
creates a risk that an Administration’s response to a novel situation (like AI) will 
take place in a hap-hazard and disconnected way.  A key role of the Secretary-
General is to identify such novel situations and lead next steps to get the right 
people working together, wherever they work in the Parliament. 
 

8. In the UK House of Commons I identified this challenge around 6 months ago, 
and set up a series of multi-disciplinary discussions, building on that with 
agenda items at our Executive Board and presentations to senior leaders as 
part of our "2030 trends" work.  This paper presents some of the outcomes and 
learnings from those discussions. 

  
Plan point one: who is talking to who about AI? Is this only a “digital” 
discussion? Is there a forum in your Parliament bringing together the groups 
listed in this paper? 
Plan point two: where are your sources of expertise on data and AI? Does it 
span internal and external staff?  How are your Libraries and data experts 
involved?   
 

9. From our experience, we have found that the following functions need to be 
represented around the table during parliamentary AI discussions: 
 

 Procedural Clerks (particularly those dealing with indexing and 
legislation, and language-based processes such as tabling questions) 

 Hansard 

 Data indexers (may be based in Library or Digital) 

 Digital colleagues including developers, cyber and information security 

 Information management experts  

 Library colleagues 

 Scrutiny/Committee colleagues 

 Possibly Government legal drafters 

 Maybe someone from another Parliament to share experiences, 
potentially government digital leaders, partner organisations or fully 
external Non-Executive Directors (NEDs) 
 

10. Three other key principles, whoever is involved in the discussions, are that 
there should be sceptics as well as enthusiasts around the table, that there 
should be awareness at Managing Director/Executive Board level about 



the key issues (including training for non-experts holding senior positions), and 
that there should be an awareness of the political context of AI discussions 
and the potential implications for Member services. 

 

11. There are possible applications of certain forms of AI to improve the 
effectiveness of Parliaments.  These include everything from job application 
generation and the impact on recruitment, developing public engagement and 
interaction with citizens and customer/office management.  At the same time, it 
is important to note that AI exacerbates challenges found in many Parliaments 
in recruiting expert digital staff, given public sector pay constraints. These 
opportunities and risks could form the basis of a paper on their own and are not 
covered in detail here. 

 
Plan point three: has your Parliament produced staff guidance on use of 
Generative AI such as Chat GPT?  If so, is it widely shared? 
 

12. One of the tangible early products of our series of discussions was bringing 
forward new guidance for staff using generative AI in Parliament.  This included 
a new Generative AI hub on Sharepoint and bespoke guidance for the use of 
generative AI on Parliamentary devices.  The hub stresses that "If used well, AI 
technologies (including generative AI) have the potential to bring benefits to 
Parliament from, for example, improving efficiency and productivity to enabling 
new insights and capabilities.  However, it is important to recognise that there 
are also significant risks and challenges associated with the use of these 
technologies, including issues related to privacy, bias, security, and 
accountability." 

  
13. The detailed guidance is summarised in the following dos and don'ts: 

  

Dos  Don’ts  

Conform to current guidance on data use 
and installation of new software on 
Parliamentary devices. Remember data 
protection laws   

Don’t use AI tools which then claim 
intellectual property rights on the 
parliamentary content inputted  

Acknowledge when output has been 
generated using AI.   

Don’t enter any restricted or above 
parliamentary information or personal 
data.   

Understand what generative AI is good at 
doing and what it isn’t good at (e.g. it’s not 
a search engine)  

Don’t use generative AI on a 
parliamentary device without heeding 
PDS advice and guidance (see AI 
hub).   

Ask the Parliamentary Digital Service for 
further guidance if you’re unsure.   
(Start with the digital business partners)  

Don’t trust the output without applying 
appropriate rigour. Check with the 
libraries if you want to be more certain 
of your research.  



Consider engaging with events and the 
chat forum to share best practice.   

Don’t enter information that could be 
seen as showing the “approval” or 
“intent” of Parliament.   

Explore, experiment, and understand 
generative AI being mindful of this and 
other guidance.   

Don’t use your parliament email 
address when registering for generative 
AI services  

If you discover a potential use for 
generative AI in your work, please let PDS 
colleagues know. Business partners 
should be first port of call.   

  

  
 

Plan point four: Are you assessing potential Chamber-related opportunities and 
risks: in key areas such as questions, indexing, transcribing and legislation? 
 

14. Given the text-heavy nature of legislatures, there are potential opportunities to 
manage their information and information processes using AI.  Examples 
include whether AI can assist with suggested drafting for Questions, for 
indexing procedural precedents, forming part of the transcription process and 
suggesting amendments to bills or otherwise forming part of the legislative 
process.  These discussions are at an early stage in the UK House of Commons 
other than for transcribing - Hansard has incorporated language learning 
elements into its reporting process for over five years. 
 

15. A particular challenge arises when procedural experts lack digital experience, 
and are so busy with procedural business as usual that it becomes difficult to 
step back and explore the potential benefits and challenges of process change.  
There are also questions around timing and value for money.  Should 
Parliaments be “early adopters” or adopt a more risk-averse approach, 
following other sectors and learn from their experience?  There is also a risk 
that the many commercial operators in this sector sell solutions to Parliaments 
based on incomplete information, with Administrations becoming too 
dependent on external providers.   
 

16. Reputational issues around Parliaments and AI cut in other ways.  Concern has 
been expressed by broadcasting colleagues about deepfake broadcast 
coverage, though we are not aware of this having happened yet in a directly 
parliamentary context in the UK. 
 

Indexing 
17. What is an index for? The Journal index does many things but in part it is for 

skilled practitioners to work out the rules, and see if something similar 
happened before. Could an AI index distinguish between business of the House 
motions, allocation of time motions and programme motions on Bills while still 
seeing they were also the same sort of thing?  
 

Legislative drafting 



  
18. There is a specialist discussion ongoing in the legislative drafting space on the 

use of large language models, both within Parliaments and legislative drafting 
offices.   

  
19. This relates to the scrutiny of ADM (automated decision-making), which 

involves the use of expert systems, machine learning or a combination of the 
two.  ADM breaks a decision down into a set of 'if then' rules and criteria, so 
that a decision is understood as an algorithm that selects from predetermined 
alternatives.  Human involvement in an ADMS depends on the position of the 
system in a spectrum from partial to full automation.   

  
20. Some of the questions around legislative drafting and AI relate to how a 

particular piece of legislation can be developed into an ADM and how that can 
be built into the drafting process, and other parts relate how this can be 
scrutinised by Parliament.   

  
21. There have been legal cases in Australia and elsewhere on whether a decision 

by an automated system is a "decision" for the purposes of administrative law, 
such as Pintarich v Commissioner of Taxation.  There is also a case in 
Singapore (Quoine) which considered the doctrine of contractual mistake within 
the context of a trading error made on an ADM cryptocurrency platform, 
specifically whether an ADM platform could enter a transaction which had a 
legally binding effect, and if so, how knowledge could be attributed to the ADM 
platform to ascertain whether such an agreement was in fact entered in error. 
 

22. Reflecting the high level of interest in these issues, the IPU Open Data hub and 
IT governance hub, within the framework of the IPU centre for innovation in 
Parliament, have organised a webinar on AI in lawmaking on Monday 30 
October, which remains open for registration. 

https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-
intelligence-in-lawmaking-work 
 

  
Plan point five: has your Parliament made APIs available to ChatGPT, or at least 
have a timetable for the process of making such a decision? 

23. Given that these models work on data sets, this work highlights the need for 
Parliaments to ensure that their own data sets are made available in an 
appropriate form.  Based on information about where ChatGPT got its 
information from, the highest ranked UK Parliament site is 
www.api.parliament.uk - others were very low. This only has treaties and SIs 
on it but is well structured and linked, and is GPT friendly. 
 

24. Current work within Parliament on an Open Data Platform should make it easier 
for ChatGPT and others to bring our information into their model. It won't just 
be the APIs but also the structured linked way of publishing data that will make 
it easier for these tools, and also Google.  
 

https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work
https://www.ipu.org/event/transforming-parliaments-artificial-intelligence-in-lawmaking-work
http://www.api.parliament.uk/


25. Do Parliaments want ChatGTP to consume their data and how should this affect 
how data are output and produced? Does a focus on a particular API mean that 
the information produced is less accessible to some other users, for example 
certain academics? 
 

Plan point six: are you confident that your scrutiny function has the expertise it 
needs to consider these developments effectively, and is joined up to those who 
are assessing the implications for front-of-house and back-office operations 
across Parliament? 

 
26. In the House of Lords, two Committees are currently working on AI. One was 

set up specifically to conduct an inquiry into AI in Weapon Systems (the 

members of which include a former Secretary-General of the House of 

Commons who is now a peer—Lord Lisvane/Sir Robert Rogers). The other 

one, the Communications and Digital Select Committee, is conducting an 

inquiry on large language models. Other House of Lords Committees have 

conducted similar inquiries in the past: in 2018, a special inquiry Committee 

reported on whether the UK was “ready, willing, and able” for AI, and in 2021 

the Justice and Home Affairs Committee reported on the use of AI by the 

police and in the justice system. 

  
27. In the House of Commons, the Science, Innovation and Technology Committee 

has generally led the way, with its July 2023 report The governance of artificial 
intelligence: interim report setting out what it described as the twelve challenges 
of AI governance.  

https://publications.parliament.uk/pa/cm5803/cmselect/cmsctech/1769/summary.html 

28. The cross-functional discussions we are having include Select Committee 
colleagues and experts, though there is more we could do to join up work in this 
area. 
 

Conclusion 
 

29. This paper has drawn on my experience, as a Deputy Secretary-General and 
a non-digital specialist, in convening discussions across Parliament to talk 
about the challenges, opportunities and risks associated with AI.   As part of my 
MSc in Organisational Psychology at Birkbeck, University of London, I will be 
analysing reactions among parliamentary administrations to novel mechanisms 
such as AI, and would welcome feedback on this paper and the six-point plan. 

 
 

https://publications.parliament.uk/pa/cm5803/cmselect/cmsctech/1769/summary.html

